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سیرجانی|  اجرای طرح بهسازی و ایمن سازی پیاده رو ها ازجمله برنامه های حوزه عمرانی شهرداری های 

مناطق است که برای سرعت بخشیدن کار به صورت پیمانکاری انجام می شود. این طرح اگر با نظارت 

دل سوزانه و کارشناسانه همراه نباشد، در آینده با مشکل روبه رو خواهد شد. هم سطح نبودن پیاده رو 

با قسمت ماشــین رو و خیابان اصلی، عرض زیاد کانال آب های ســطحی و اجرای ناقص مسیر ویژه 

تردد کم بینایان و نابینایان، ازجمله موضوع هایی است که کسبه و برخی ساکنان بولوار مسلم مطرح 

کرده اند و گزارشگر شهرآرا محله پیگیر آن شد.

 QخیابانQباQراهQپیادهQسطحQاختلاف
خیابان میرزایی یک در حاشیه بزرگراه فجر و ابتدای بولوار مسلم شمالی است. بیشتر خودروهایی 

که در بزرگراه قصد رفتن به میدان شــهدا، چهارراه گاز و بولوار مجلسی را دارند، این بولوار را انتخاب 

می کنند. از بهســازی پیاده رو های این بولوار چند ماه می گذرد، اما عملیات بهسازی گلایه هایی را 

به دنبال داشته است.یکی از کسبه محله با اشاره به جای خالی پل های سیمانی که مسیر اتصال خیابان 

به پیاده رو است، می گوید: چون اختلاف سطح پیاده رو تا خیابان حدود ۴۰سانتی متر و حتی بیشتر 

است، اگر روی کانال ها پل هم گذاشته  شــود، باز مشکل اختلاف سطح پیاده رو با خیابان همچنان 

وجود دارد. از همین رو پیمانکار برخی قسمت ها را که مقابل پارکینگ بود، شیب دار و به صورت رمپ 

درآورده است که ورود خودرو به پارکینگ امکان پذیر باشد.  محمد ضرابی تعریف می کند: درباره رفع 

این مشکل چند نوبت به شهرداری مراجعه کردیم و تقاضای اصلاح این قسمت از کار را داشتیم. ۴ماه 

از ارائه درخواست ما می گذرد، اما قول و وعده ها هنوز عملی نشده است.

خانمی کهن سال از تاکسی زردرنگ پیاده می شود و قصد رفتن به پیاده رو را دارد، اما عرض زیاد کانال 

آب های سطحی و همچنین اختلاف سطح پیاده رو و خیابان عبور او را مشکل کرده است. همراهی اش 

می کنم تا از روی پل چند متر آن طرف تر عبور کند. نیره وزیری که بیش از 7۰سال سن دارد و ساکن خیابان 

مسلم۱۲ اســت، تعریف می کند: خدا خیر شهرداری را بدهد که به فکر آبادی کوچه ها و محلات شهر 

است. فقط برخی جاها هنوز عیب و نقص دارد که خوب است آن ها هم رفع شوند. او عرض زیاد کانال 

را نشان می دهد و می گوید: یکی از مشــکلات ما همین کانال هاست که رفت وآمد افراد کهن سال و 

بچه ها را سخت می کند. شما نگاه کنید عرض کانال چقدر است. این پل ها را هم یک شب چند نفر از 

همین کسبه درست کردند.  او همچنین به ناایمن بودن برخی پل ها اشاره می کند و ادامه می دهد: 

بین خیابان مسلم ۱۲ و ۱۴ پل های سیمانی گذاشته شده است، اما از وسط این پل ها میل گردهایی 

نعل وار بیرون زده اســت که خیلی خطر دارد. شــوهرم هم ناتوان و پیرمرد است. چند روز پیش از این 

مسیر می گذشت که به زمین خورد.

 QنابینایانQبرایQخطر
مرتضی ساعدی دانشجوی سال آخر نقشه کشی است و بهتر می تواند درباره امور شهری نظر بدهد 

و کم وکاست این طرح را هم استخراج کرده است. یکی از آن ها رفت وآمد توان یابان است. او می گوید: 

یکی از اتفاقات خوب در اجرای طرح بهسازی پیاده روها، تردد آسان و ایمن نابینایان و کم بینایان با 

استفاده از موزاییک های شیاری و سکه ای است. ساعدی توضیح می دهد: موزاییک های زردرنگ و 

شیاری، مسیر ویژه این عزیزان است. کارگذاشتن موزاییک های سکه ای برای این است که نابینایان 

متوجه شوند مانعی سر راهشان است یا به چهاراه و تقاطعی رسیده اند، درحالی که در قسمتی از مسیر 

بهسازی شده ۲درخت توت تنومند در پیاده رو است و طراحان فضای شهری به این فکر نکرده اند که 

این موضوع می تواند مشکل ایجاد کند. پیمانکار اجرای طرح بهسازی پیاده رو محله مسلم درباره طرح 

مسیر دوچرخه سواری می گوید: با اجرای این طرح روی کانال فاضلاب پوشانده و یکی از دغدغه های 

مهم ساکنان محله برطرف می شود. حسین عادلی ادامه می دهد: درباره اجازه گذر خودرو از پیاده رو 

این نکته ضروری است که فقط به مالکانی راه ورود داده می شود که پارکینگ داشته باشند. 

در گفت وگو با شهردار منطقه، او نیز از احداث مسیر دوچرخه و بهسازی تقاطع برای رعایت حق تقدم 

عابرپیاده در خیابان مسلم خبر می دهد. امیدرضا رحمانیان اعلام می کند: احداث مسیر دوچرخه برای 

تکمیل مسیرهای موجود و همچنین در راستای توسعه حمل ونقل پاک در این محدوده آغاز خواهد شد.

 این مسئول یادآور می شود: پروژه رعایت حق تقدم عابرپیاده یکی از پروژه هایی است که در راستای 

تأمین امنیت عابران پیاده در تقاطع این خیابان اجرا خواهد شد.

ندا معصوم|  هفته گذشته آزمون ورودی آتش نشانی بین ۱6۰دانش آموز علاقه مند به ادامه تحصیل 

در این رشته، در هنرستان شهید دکتر خیامی برگزار شد. هنرستان شهید دکتر خیامی واقع در 

خیابان بابانظر ۴۲ درحالی میزبانی این آزمون را عهده دار شد که دکتر میثم رضایی رئیس اداره 

آموزش و فرهنگ شهروندی، صالح نظرآبادی رئیس اداره نظارت سازمان آتش نشانی و جمعی دیگر 

از مسئولان نیز در این مراسم حضور داشتند.   3سال از پاگیری هنرستان شهید دکتر خیامی در 

محله پنجتن  می گذرد. این طورکه علی خیامی، مدیر هنرستان، می گوید: این دومین مجموعه ای 

اســت که رشته های آتش نشانی در آن تدریس می شــود، اما ورود به این مجموعه راحت نیست. 

علاقه مندان ورود به مدرسه آتش نشــانی باید محک زده شوند و آزمون بدهند. شرط اول ورود به 

مجموعه آتش نشانی، داشتن قدرت جسمانی و توان بدنی مناسب است و دلیلش هم مشخص 

است. عملیات های سخت نیروی توانمند نیاز دارند. بیشتر دانش آموزانی که مشغول به تحصیل 

در هنرستان هستند ورزشــکار، بلندقد و قوی هیکل هستند. علی خیامی این موضوع را هم به 

توضیحاتش اضافه می کند که تعهد و احساس مسئولیت پذیری دانش آموزان نیز به شکل های 

مختلف محک زده می شود و اســتدلالش هم این است که این شغل با جان آدم ها سروکار دارد و 

کسانی باید آن را ادامه دهند که در برابر زندگی دیگران بی تفاوت نباشند.

 QQQسختQاوضاعQدرQبودنQآماده
آزمون در محوطه بزرگ هنرستان و با تمرینات ورزشی درازونشست و جابه جاکردن وزنه و... برگزار 

می شود. بچه ها مدت ها برای قبول شدن در آن تمرین کرده اند.

فضــای بزرگی را به این منظور در نظر گرفته اند. خیامی، مدیر مدرســه، لازم می داند در لابه لای 

اجرای برنامه توضیحاتش را کامل تر کند و دوباره یادآور می شود: 3سال از احداث این هنرستان 

می گذرد و اکنون دانش آموزان در ۴کلاس بیست نفره مشغول گذراندن دوره های آموزشی هستند. 

خیلی از مراجعه کنندگان درباره نحوه ثبت نام در این مدرسه می پرسند دوباره تأکید می کنم که 

یکی از نکات اساسی  این است که فرد آمادگی جسمانی خوبی داشته باشد.

او ادامه می دهد: موضوعی که مدرس های این مدرسه روی آن تأکید دارند، اخلاق و امانت داری 

بچه هاست. خانواده حادثه دیده حواسشان از خیلی موضوعات پرت است و نیروی آتش نشان و 

کسی که وارد حریم خصوصی و زندگی آن ها می شود، باید امین باشد. به همین دلیل در مدرسه 

آتش نشانی بیشتر از همه روی اخلاق دانش آموزان کار می شود.

مدیر مدرسه صحبت هایش را با این جملات تمام می کند که همه دانش آموزان به لحاظ شغلی 

مشکلی ندارند و استخدام آتش نشانی هستند و بدون کنکور هم می توانند وارد دانشگاه شوند.

 QهستندQقهرمانQهاQنشانQآتش
محمدطاها پاینده هفده ساله اســت و پارسال تراشکاری می خوانده است و دوست دارد تغییر 

رشته دهد. او می گوید: خودم به دلیل هیجان آتش نشانی، به این رشته علاقه مندم و البته رشته 

تراشکاری هم بازار کار خوبی دارد، اما با چند نفر از کسانی که حس می کردم می توانند مسیر بهتری 

را برای آینده شغلی ام انتخاب کنند، مشورت کردم و تصمیم گرفتم در این رشته ادامه تحصیل دهم. 

محمدطاها با اطمینان کامل این رشته را انتخاب کرده است و می داند که موفق می شود. البته 

معدل هم در این میان بی تأثیر نیست و محمدطاها با معدل۱8 در این آزمون شرکت کرده است. 

مصطفی راد پانزده ســاله است و بعد از ماه ها تمرین و ورزش کردن امروز برای آزمون آمده است. 

می گوید: از همان کودکی هروقت در خیابان ماشــین آتش نشــانی می دیدم، می ایستادم به 

تماشاکردن. به نظرم این شغل با همه شغل های دیگر فرق می کند و کسانی که در این رشته کار 

می کنند، قهرمان اند. برای من که همیشه آتش نشانان اسطوره بوده اند.  او ادامه می دهد: منزل 

ما به هنرستان نزدیک است و مدتی قبل شرایط ورود به مدرسه را از مسئولان پرسیدم و فهمیدم 

باید آمادگی جســمانی ام را بالا ببرم. مدت ها تمرین شــنا و درازونشست می کردم، برای اینکه 

بتوانم کپسول های سنگین را جابه جا کنم. فکر می کنم به این آمادگی جسمانی رسیده ام.

م      هم قد

لم
س

_م
وار

 بول
#    

ی
ساز

رو
ده 

پیا
ت_

کلا
ش

#م

می
خیا

ن_
ستا

نر
# ه

ی   
شان

ش ن
_آت

ون
آزم

#

3منطقه
160نفرQدرQهنرستانQشهیدQدکترQخیامیQبرایQرشتهQآتشQنشانیQمحکQزدهQشدند

آزمون شجاعت و قهرمانی
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همواری ناهمواری ها با احداث مسیر دوچرخه
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